
 

Akademický senát 

Akademický senát 
Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 
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Zápis z 10. zasedání Akademického senátu 

č. j.  UKFaF/591370/2024 

konaného dne 20. 11. 2024 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Bárta Pavel (od 14:28), doc. Boušová Iva, Cápayová Mária, Čech Stanislav,  
doc. Červený Lukáš (od 14:05), dr. Doseděl Martin, dr. Hradiská Breiterová Kateřina, Mgr. 
Hrdinová Iva, Janovcová Hana, dr. Jirkovský Eduard, dr. Kastner Petr, doc. Krátký Martin, 
Kučerová Eliška (od 14:44), dr. Kudláčková Zděnka, dr. Macháček Miloslav (od 14:44), doc. 
Malý Josef (od 14:24), Bc. Ptačin Tomáš, Mgr. Sedláček Patrik, doc. Sklenářová Hana,  
dr. Vokřál Ivan, doc. Vraníková Barbora (do 16:05) 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš (do 14:49), doc. Kučera Radim,  
prof. Nachtigal Petr (od 15:11), prof. Nováková Lucie, prof. Štaud František (do 15:54),  
prof. Zimčík Petr (od 14:29), Ing. Vlčková Lenka 
 
Hosté: Mgr. Dršatová Dita (od 15:10 do 15:52), Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Mikešová Veronika, 
MBA (do 15:09), Zajícová Martina 
 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: Čech Petr, Klusák Ondřej, doc. Kučera Radim, Mgr. Reguli Adam 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Projednání dodatku č. 4 k SoD Mephared 2 

5. Informace z AS UK a komisí AS UK 

6. Podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních programech na 

FaF UK pro akademický rok 2025/2026 

7. Návrh na zrušení doktorských studijních programů v české a anglické formě výuky 

8. Nabídnutí nemovitostí UK ve správě FaF UK jiným součástem a jejich prohlášení za 

přebytečné 

9. Různé 



 

1. Zahájení 

 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 14:03 zahájil 10. zasedání senátu. Na 

úvod přivítal senátory, vedení fakulty a hosty zasedání.  

 

Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni senátoři 

Bc. Tomáš Ptačin a Stanislav Čech, zápis provedla Ivana Dvořáková. 

 

 

2. Schválení programu 

 

S navrženým programem 10. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Ze strany senátorů 

nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, a proto 

předseda AS FaF UK doc. Krátký vyzval senátory k hlasování o jeho schválení.  

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil program 10. zasedání. 

 

 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Mephared 2 

o Poděkování celému týmu Mephared 2, který za obě hradecké fakulty zajišťuje 

hladký průběh všech procesů spojených s výstavbou kampusu. 

o Stavba probíhá dle harmonogramu. 

o Připomenutí pozvání na oslavu dosažení nejvyššího bodu stavby, tzv. glajchy, 

která se bude konat dne 19. prosince 2024. 

o V rámci stavby provázaného projektu Kampus Albertov – Biocentrum aktuálně 

probíhá archeologický průzkum a dekontaminace půdy. 

• Dne 25. listopadu 2024 od 14:45 se v seminární místnosti Zahrady léčivých rostlin 

uskuteční druhé setkání k vědě, doktorskému studiu, projektům a transferu 

technologií. 

• Poděkování všem, kteří se podíleli na realizaci oslav 55. výročí založení Farmaceutické 

fakulty v Hradci Králové a dalších propagačních akcí, na které máme vynikající zpětnou 

vazbu. 

 

Doc. Roh za nepřítomného doc. Kučeru /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Z Rektorátu UK jsme obdrželi akceptovaný dokument Podmínky pro přijetí do 

bakalářského studijního programu Léčivé rostliny a nutraceutika pro akademický rok 

2025/2026 akreditovaný v českém jazyce.  

• Dne 19. listopadu 2024 se uskutečnila schůzka vedení fakulty a interních členů 

Vědecké rady, na níž byly diskutovány klíčové body nové akreditace studijního 

programu Farmacie, především forma státních závěrečných zkoušek. 

 



Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy či připomínky.  

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 

• Obdrželi jsme část prostředků určených Ministerstvem školství, mládeže 

a tělovýchovy na mzdovou kohezi. Jednotný mzdový předpis bude na fakultě 

reflektován v termínu od 1. července 2025. 

• Byly schváleny fakultní žádosti o podporu z ERDF výzvy pro VŠ – kvalita a ERDF výzvy 

pro VŠ – studenti se specifickými potřebami vyhlášené v rámci Operačního programu 

Jan Amos Komenský. 

• Pokračují práce na aplikaci pro hodnocení technicko-hospodářských pracovníků, 

personalisté z jednotlivých fakult po proškolení pracují v testovací verzi aplikace. 

• Je připravován dokument týkající se vnitrouniverzitní banky a návrh novelizace 

Opatření rektora č. 32/2023 Pravidla pro poskytnutí prostředků z fondu mimořádné 

pomoci na investiční rozvoj fakult a dalších součástí Univerzity Karlovy, tzv. „Mikuláš“. 

• Je připravována novelizace Opatření děkana č. 7/2024 Pravidla pro tvorbu a použití 

sociálního fondu v souladu s platnými dokumenty Pravidla hospodaření Univerzity 

Karlovy a Opatření rektora č. 19/2024 Příspěvky ze sociálního fondu a z dalších zdrojů 

na benefity pro zaměstnance Univerzity Karlovy. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/:  

• Připravuje se opatření děkana týkající se nezávislosti výzkumných týmů s cílem 

zakotvit stávající praxi do vnitřního předpisu v souvislosti s legislativou Evropské unie. 

• Projekt Nové technologie pro translační výzkum ve farmaceutických vědách 

(NETPHARM) 

o Dojde k částečné obměně členů Mezinárodní poradní komise z důvodu 

zajištění podmínky nezávislosti komise na řešitelském týmu projektu. 

o Připravuje se podklad pro kofinancování projektu za 1. období (březen–září 

2024). Většina z pětiprocentní spoluúčasti bude hrazena jednotlivými 

výzkumnými týmy. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy ani připomínky.  
 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/:     

• Podle posledních informací by se výše zákonem garantovaného příjmu doktorandů ve 

výši 1,2násobku minimální mzdy (cca 25 000 Kč) měla vztahovat pouze na nové 

doktorandy. Stávajícím studentům doktorských studijních programů by měl být 

zaručen příjem cca 21 000 Kč. Bližší informace budou sděleny a diskutovány na již 

zmíněném setkání k vědě, doktorskému studiu, projektům a transferu technologií dne 

25. listopadu 2025.  

• Proběhlo Roční hodnocení celkem 146 doktorandů za rok 2023/2024.  

  



 

Stupeň hodnocení Počet studentů 

A 124 

B 19 

C 2 (z nichž jeden již studia zanechal) 

X 1 (zanechal studia v průběhu hodnocení) 

• Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Karlovy se zabývala hodnocením doktorských 

studijních programů Farmakologie a toxikologie a Farmaceutická analýza. Hodnotící 

zpráva uvádí, že se jedná o kvalitní doktorské programy, které jsou výborně 

personálně zajištěny a jejichž publikační i grantová aktivita je na vysoké úrovni. 

• FaF UK podala do 22. kola soutěže Grantové agentury Univerzity Karlovy 36 žádostí. 

Poděkování všem studentům a školitelům. Kvalitní návrhy projektů studentů prvního 

ročníku doktorského studia budou odměněny mimořádným stipendiem. 
 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Prof. Štaud na žádost Mgr. Sedláčka zopakoval výši garantovaného příjmu stávajících a nových 

doktorandů na základě novely zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách. 

Doc. Boušová se dotázala, jak bude zajištěno financování stipendií. 

Prof. Štaud sdělil, že vedení fakulty pracuje na několika variantách řešení, pochopitelně bude 

nezbytné zapojení výzkumných skupin a školitelů. Konkrétní návrhy zazní na setkání 25. 

listopadu 2024. 

Doc. Roh doplnil, že vysoké školy neobdrží na financování stipendií ve výši stanovené novelou 

zákona žádné prostředky navíc. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Poděkování všem, kteří se podíleli na propagačních akcích, kterých byla celá řada 

a opravdu se vydařily, což dokazuje i pozitivní zpětná vazba.   

• Dne 27. listopadu 2024 se uskuteční prezenční Den otevřených dveří, který nebude 

z důvodu rekonstrukce křižovatky Mileta probíhat na Kampusu. Zaměstnancům 

i studentům bude odeslán e-mail s prosbou o toleranci k většímu počtu osob 

pohybujících se v prostorách budov Akademika Heyrovského a Zahrady léčivých 

rostlin. 

• Během posledního měsíce byly na fakultě realizovány dvě exkurze středních škol 

a právě probíhá veletrh Gaudeamus Brno. 

• Poděkování kolegům z Katedry farmakognozie a farmaceutické botaniky za přípravu 

vánočních dílniček pro děti zaměstnanců i širokou veřejnost. 

• Dne 11. února 2025 proběhne setkání s výchovnými a kariérními poradci ze středních 

škol, od kterého očekáváme rozšíření jejich znalostí o fakultě tak, aby mohli 

poskytovat adekvátní informace zájemcům o studium z řad jejich studentů. Akci má 

na starosti doc. Hronek. 



• Den Zentivy proběhne 1. dubna 2025 a hlavním hostem bude psychoterapeut Mgr. 

Jan Vojtko. Volba konkrétního tématu přednášky stále není uzavřena, stále je možné 

posílat návrhy. 

• Došlo ke změně termínu Veletrhu bioanalytiky a farmacie, který se uskuteční 16. 

dubna 2025. 

• Bylo vyhlášeno další kolo zaměstnanecké mobility na 1. kvartál roku 2025. 

• Proběhla schůzka se studenty ohledně programu ERASMUS+. Stále platí doporučení 

podávat přihlášky včas, byť bez některých detailů, které mohou být doplněny později. 

Dostačující je zvažovaná země, délka a forma pobytu, aby mohly být alokovány 

prostředky. 

• Poděkování všem, kteří prezentovali fakultu v médiích.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Červený uvedl negativní zkušenost s jednou z fakultních škol, kde probíhá velmi 

demotivující výuka biologie a chemie. Proto by uvítal realizaci schůzky nejen s kariérními 

poradci, ale i vyučujícími těchto předmětů, kteří často svým přístupem studenty od přírodních 

věd odrazují. 

Prof. Nováková poděkovala za podnět a uvedla, že se pokusí zvážit, jakým způsobem by mohla 

být situace napravena, např. by na exkurze mohli být pozváni i konkrétní vyučující, nebo by 

mohla být zorganizována schůzka přímo pro ně. 

 

Prof. Nováková se následně vyjádřila k dotazu doc. Krátkého z 9. zasedání AS FaF UK, kterého 

se nemohla zúčastnit, a to, jakým způsobem jsou vybíráni studenti pro prezentaci fakulty na 

veletrzích. Studenti se mají možnost účastnit pravidelných schůzek zaměřených na různé 

formy propagace fakulty. V případě zájmu jsou následně zařazeni do databáze Oddělení 

vnějších a mezinárodních vztahů. Pro prezentaci fakulty na konkrétních akcích jsou následně 

primárně oslovováni právě tito studenti, ale jestliže se nemohou zúčastnit (mj. ze studijních 

důvodů, prosí proto o shovívavost s jejich uvolněním z výuky), jsou oslovovány další skupiny 

studentů. V tu chvíli však již není prostor pro zjišťování prospěchu studentů a hlavním 

kritériem je zájem o fakultu a její propagaci. 

Senátor Stanislav Čech navázal dotazem, zda by měl být student z důvodu propagace fakulty 

uvolněn i z laboratorních cvičení. 

Prof. Nováková odpověděla, že propagace je pro fakultu stěžejní, tedy ano, avšak vyjma testu. 

Na základě domluvy by jej musel student absolvovat v jiném termínu.   

 

Dr. Jirkovský navázal na podnět doc. Červeného a kvitoval myšlenku zvát na fakultu 

i středoškolské vyučující biologie, chemie, příp. i fyziky, aby jim byly poskytnuty informace ke 

Středoškolské odborné činnosti a mohli je dále předávat studentům a motivovat je k účasti 

v soutěži SOČ.  

Prof. Nováková poděkovala i za tento podnět, který též zváží. 

 

Doc. Roh zmínil v souvislosti s prezentací fakulty reportáž odvysílanou v rámci pořadu Studio 

6 České televize týkající se bylinných čajů vyráběných na základě receptury Katedry 



farmakognozie a farmaceutické botaniky. Reportáž je možno zhlédnout na iVysílání na adrese 

Velký zájem o čaje z Farmaceutické fakulty - 20. listopadu | Česká televize. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Byla ukončena anketa k hodnocení výuky, výsledky představeny v průběhu prosince 

2024. Poděkování za zpracování Oddělení informačních systémů. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy ani připomínky. 

 

Prof. Nachtigal /Studijní záležitosti – anglická výuka, laboratorní diagnostika ve zdravotnictví/: 

• Přehled počtu studujících ve studijním programu Pharmacy 

ročník počet studentů 

první 60 

druhý 56  

třetí 38 

čtvrtý 20 

pátý 12 

šestý 2  

• Připravuje se setkání s korejskými studenty ohledně dílčích problémů s uznáním 

našeho vzdělání v Jižní Koreji tamními úřady, zejm. se jedná o systém praxí. Po roce 

jednání již máme k dispozici dokumenty vč. potvrzení Ministerstva školství, mládeže 

a tělovýchovy a České lékárnické komory, že naši absolventi mohou vykonávat praxi 

po celém světě. Korejský úřad ale jedná pouze přímo s absolventy, proto budeme mít 

definitivní informaci, zda je situace vyřešena, až po ukončení studia prvního 

korejského studenta. 

• Studující v anglické formě studia mají od tohoto akademického roku povinně v prvním 

ročníku konverzační hodiny anglického jazyka (namísto latiny), aby se zlepšila jejich 

úroveň komunikace. Toto řešení by mělo být dostačující a vhodnější než požadavek na 

doložení úrovně anglického jazyka u přijímacích zkoušek. 

• V následujícím týdnu proběhne již schůzka se studenty třetího ročníku v anglické 

formě výuky ohledně státních zkoušek. 

• Studenti prvního ročníku studijního programu Laboratorní diagnostika ve 

zdravotnictví se zúčastní schůzky na téma zkouškového období společně se studenty 

studijního programu Farmacie. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Kudláčková se zeptala, zda může fakulta akreditovat lékárnu v Jižní Koreji, ve které by 

tamní studenti mohli absolvovat praxi uznatelnou korejskými úřady. 

Prof. Nachtigal odpověděl, že v Jižní Koreji jsou lékárny na různé úrovni, proto jsou od roku 

2021 stanoveny podmínky, ve kterých lékárnách mohou studenti farmacie absolvovat praxi. 

Daná univerzita má akreditovanou lékárnu, kterou také financuje, a v níž přezkušuje lékárníky. 

https://www.ceskatelevize.cz/porady/15334105033-udalosti-v-regionech-sever-a-vychod/224411000171120/cast/1080442/


Předpoklad je tedy takový, že pokud bychom měli takto akreditovanou alespoň jednu lékárnu, 

mohli by studenti dostat na výběr, zda praxi absolvují v ní, nebo v České republice. Doposud 

jsme ale tuto situaci nikdy neřešili, takže je obtížné odhadovat, jaké bude finální řešení. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

 

 

4. Projednání dodatku č. 4 k SoD Mephared 2 

 

Doc. Roh jako předkladatel návrhu poděkoval za vypracování materiálu a doplnil, že finální 

podoba dokumentu bude Akademickému senátu FaF UK předložena až po vyjádření Odboru 

veřejných zakázek Rektorátu UK. Následně předal slovo programové manažerce Mephared 2 

Ing. Mikešové, která se vyjádřila k několika dotazům a připomínkám senátorů a členů 

Legislativní komise AS FaF UK. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Roh poděkoval Ing. Mikešové za veškerou práci, kterou pro projekt Mephared 2 vykonává 

včetně hájení zájmů univerzity, resp. obou hradeckých fakult na mnohdy náročných 

a nepříjemných jednáních. 

 

Dr. Vokřál poděkoval za zodpovězení dotazů Legislativní komise AS FaF UK a zeptal se, zda 

bude ve veřejné zakázce na provozovatele nabíjecích stanic elektromobilů nutné předem 

specifikovat, kolik vozů se bude v těchto stanicích nabíjet. 

Ing. Mikešová uvedla, že počty stanic jsou dány Vyhláškou č. 266/2021 Sb., o technických 

požadavcích na stavby. 

Doc. Roh doplnil, že při obnově vozového parku univerzity již budou muset být automobily 

s elektrickým pohonem pořízeny.  

 

Hlasování: 21-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK věcně projednal návrh předloženého Dodatku č. 4 ke Smlouvě o dílo 

uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 

a bere návrh na vědomí. 

 

 

5. Informace z AS UK a komisí AS UK  

Dr. Kudláčková přednesla informace z mimořádného zasedání AS UK a připravovaných 

zasedání Komise pro třetí roli.  

• Mimořádné zasedání AS UK dne 8. listopadu 2024: 

o Mimořádné zasedání bylo předsednictvem AS UK svoláno v návaznosti na 

závažná sdělení v dopisu dr. Andreje Farkaše o informacích zveřejněných 

v článku Mladé fronty DNES ze dne 25. října 2024. Tento článek se zabýval 



možným střetem zájmů člena kolegia rektorky UK Mgr. Otomara Slámy ve věci 

zabezpečení ochrany budovy Filozofické fakulty UK po tragických událostech 

dne 21. prosince 2023. Střet zájmů má spočívat v poskytování služeb ostrahy 

FF UK společností Mgr. Slámy Crowd Safety, s. r. o. Dr. Farkaš uvedl, že zároveň 

díky rozporuplným odpovědím kvestora Univerzity Karlovy byla narušena 

důvěryhodnost jeho i univerzity. Vyzval proto k okamžité kontrole hospodaření 

Rektorátu UK a bezprostředně souvisejících složek. 

o V souladu s čl. 16 Jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Karlovy 

vyhlásil senát na mimořádném zasedání usnesením provedení kontroly 

hospodaření včetně kontroly využívání finančních prostředků univerzity. Členy 

senátu určenými k provedení kontroly jsou: Mgr. Jan Bičovský, Ph.D. (FF UK), 

prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D. (PřF UK), RNDr. Andrej Farkaš (MFF UK), PhDr. 

Mgr. Pavel Pečený, Ph.D. (ÚJOP UK), Mgr. Karel Šima, Ph.D. (FF UK), Mgr. Petr 

Šimůnek (MFF UK), Mgr. Bc. Kateřina Šolcová, Ph.D. (KTF UK), PhDr. Josef 

Voráček, Ph.D. (FTVS UK). 

• Komise pro třetí roli: 

o Na řádném zasedání dne 21. listopadu 2024 se bude komise zabývat mj. 

Zprávou o návštěvnosti a spolupráci v Didaktikonu, strategickými materiály k 

udržitelnosti a zeleným dovednostem a PR univerzity. 

o Na mimořádném zasedání dne 25. listopadu 2024 vystoupí rektorka UK prof. 

Králíčková na téma zmíněného článku o možném střetu zájmů Mgr. Slámy, 

následně proběhne diskuze o rovnocenných výzvách napříč univerzitou.  

 

Dr. Jirkovský předal informace ke Komisi pro vědu a Komisi pro informační technologie AS UK. 

• Ekonomická komise AS UK: 

o I Ekonomická komise požaduje provedení kontroly, i s ohledem na zaměstnání 

druhého ze společníků společnosti Crowd Safety s. r. o. na Univerzitě Karlově 

a údajném požadavku kvestora UK Mgr. Maňáska na úhradu nákladů za 

zpracování odpovědí pro MF DNES, což je v rozporu se zákonem č. 106/1999 

Sb., o svobodném přístupu k informacím.  

o Komise se též zabývala prohlášením o mlčenlivosti, které bylo Rektorátem UK 

předloženo k podpisu členům AS UK pověřeným kontrolou hospodaření, 

protože je zbavuje možnosti zpravit Akademický senát UK o jakýchkoli 

zjištěných informacích. Na následujícím zasedání komise budou předložena 

nová prohlášení omezující se na relevantní informace. 

o Jednání o Charles University Innovations Prague, a. s. (CUIP), bylo přesunuto 

na prosincové zasedání. 

o Byla schválena smlouva o výpůjčce prostor v budově FaF UK za účelem 

provozování kantýny, Dodatek č. 3 SoD „UK – Výstavba Kampusu Albertov – 

Biocentrum“ a Vnitřní mzdový předpis UK.  

o Stále je možné připomínkovat Ideový záměr finančního zajištění investičních 

akcí v NPO, který bude projednáván na zasedání dne 10. prosince 2024. 

o Dr. Kudláčková doplnila informace týkající se financování projektů Mephared 

2 a Biocentrum Albertov. Dr. Farkaš se dotázal, zda již univerzita obdržela 

1 mld. Kč z Národního plánu obnovy. Kvestor Univerzity Karlovy Mgr. Maňásek 



odpověděl, že ano, a vyjma prostředků vynaložených na ex post úhrady jsou 

finance uloženy na spořících účtech, kde jsou úročeny, aby mohly následně být 

použity na vnitrobanku.  

• Komise pro informační technologie AS UK: 

o Problém s prolongací známek ISIC u studentských karet by měl být vyřešen 

a studentům byl odeslán e-mail s informací o postupu a podmínkách, za jakých 

se dá licence prodloužit ve výdejních centrech UK. 

• Komise pro vědu AS UK: 

o Komise schválila dílčí dokumenty ke Kritériím pro habilitační řízení a řízení ke 

jmenováním profesorem na Univerzitě Karlově, avšak příslušný metodický 

pokyn stále neobdržela. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Prof. Zimčík doplnil, že využívání nových studentských e-mailových adres v jednotném 

formátu je pro fakulty dobrovolné, a FaF se nebude týkat, protože máme vlastní fungující 

systém.  

 

Doc. Roh uvedl, že diskuze k připravovanému Smlouvy o dílo „UK – Výstavba Kampusu 

Albertov – Biocentrum“, kterou má být prodloužen termín stavby o 90 dní, bude zcela zásadní, 

jelikož termín dokončení staveb je pevně stanoven podmínkami Národního plánu obnovy 

a změnit jej lze pouze se souhlasem všech členských států EU.  

 

Dr. Jirkovský doplnil, že v nabídce rekreačních objektů UK je zámek Zahrádky a na příští rok 

bude vyhlášena studentská architektonická soutěž na další využití objektu. 

Dr. Kudláčková uvedla, že tato informace byla sdělena na základě její výzvy panu kvestorovi 

o informace k dalšímu využití tohoto objektu. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 

 

6. Podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních programech na FaF 

UK pro akademický rok 2025/2026 

Doc. Roh jako předkladatel poděkoval za předem zaslané dotazy a připomínky senátorů AS 

FaF UK, k nimž se již písemně vyjádřila vedoucí Vědeckého oddělení Mgr. Dršatová. 

Prof. Štaud také poděkoval za připomínky a doplnil, že přijímací řízení do doktorského studia 

je postavené na komunikaci školitele a uchazeče. 

• Strana 3: Domnívám se, že by bylo v rámci jednoznačnosti dobré, aby se nadpis 

"Framework Content of the Entrance Examination" shodoval s jeho následujícím 

uvedením v textu: "Criteria for the Evaluation Exams 1. Professional knowledge level 

– reviewed on answers to questions stated in General content of entrance exam (max. 



up to 10 points)." Stejně tak, jako je to na str. 1 v ČJ verzi. A dále na str. 6, 8, 10, 12, 

14, 16, 19, 22, 25, 29. 

o Poděkování za postřeh. Domníváme se, že text je takto srozumitelný a nejedná 

se o zásadní rozpor, proto se přimlouváme za zachování stávajícího textu. 

Jelikož se tato změna týká všech programů v angličtině, znamenalo by to 

nechat si Rektorátem UK vrátit 23 již schválených položek, v nich to upravit, 

a poslat zpět ke schválení. Určitě ale může být tato připomínka 

implementována pro následující akademický rok. 

• Strana 5: v odstavci "Doplňující podmínky pro bonifikaci (např. praxe)" je uvedeno 

pouze ukončení studia, vypracování kvalitní DP a uvedení předpokládaného školitele. 

Praxí se tedy rozumí vypracování DP na daném pracovišti? Více by se mi zde líbila 

podobná formulace jako je na str 1. "Praxe v oboru souvisejícím s doktorským studijním 

programem..." Nebo zkusit spojit tyto dva body v jeden? Stejně tak v AJ verzi na str. 6. 

Dále na str. 9, 11, 13, 15, 18, a v AJ verzi na str. 10, 12, 14, 16, 20. 

o Tyto doplňující podmínky si stanovují garanti programů sami podle daného 

oboru. V některých programech je praxe u oboru irelevantní pro získání nějaké 

další bonifikace, proto bonifikují zaměření odborné praxe, jinde je naopak 

skutečně praxe v oboru výhodou. Sjednocení by v tomto ohledu nemuselo být 

přínosné. Určitě to ovšem může být předáno jako podnět garantům programů 

při tvorbě nových podmínek přijímacího řízení na následující akademický rok. 

• Strana 21: v odstavci "Kritéria pro vyhodnocení přijímací zkoušky" jsou body 3 a 4 

namísto 1 a 2 (pozn. MK – již bylo připomínkováno v rámci „prvního kola“). Stejně tak 

na str. 22 v AJ verzi. Dále na str 27, 28 a 29. 

o Jedná se o technickou chybu, již jednou bylo odstraněno na základě připomínky 

senátorů. 

• Strana 23-24: program "Klinická a sociální farmacie" při součtu všech bodů se 

dostávám na hodnotu 35, na straně 23 je ale uvedeno "Minimální bodová hranice pro 

přijetí je 20 bodů ze 30." Stejně tak v AJ verzi na str. 25-26. 

o Poděkování za připomínku. Řádně ukončené studium v určité oblasti je 

bonifikováno 2 body pro větev klinické farmacie a v jiné oblasti pro větev 

sociální farmacie. Tyto body se tedy logicky nesčítají, ale doplnili jsme slůvko 

„nebo“ mezi tyto 2 body, aby to bylo zcela zřejmé. Obdobně to bylo myšleno 

s diplomovou prací a praxí v oboru – opět se nesčítá, jen podle zaměření bývá 

využito jedno nebo druhé. Doplnili jsme „nebo“ také mezi tyto dva body a mělo 

by to takto být v pořádku.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy či připomínky, bylo rovnou přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 21-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních 

programech na FaF UK a s uvedeným návrhem podmínek přijímacího řízení pro akademický 

rok 2025/2026 souhlasí. 
 

 

7. Návrh na zrušení doktorských studijních programů v české a anglické formě výuky 
 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl, že stávající programy Farmakologie a toxikologie, 



Xenobiochemie a patobiochemie a jejich anglické ekvivalenty Pharmacology and Toxicology 

a Xenobiochemistry and Pathobiochemistry byly nově akreditovány ve spolupráci s Lékařskou 

fakultou UK v Hradci Králové, a to se shodnými názvy. Původní programy se tedy formálně 

ruší, a studenti budou převedeni do nových. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy či připomínky, bylo proto přistoupeno k hlasování. 
 

Hlasování: 21-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních 

programech na FaF UK a s uvedeným návrhem podmínek přijímacího řízení pro akademický 

rok 2025/2026 souhlasí. 

 

 

8. Nabídnutí nemovitostí UK ve správě FaF UK jiným součástem a jejich prohlášení za 

přebytečné 

Doc. Roh vysvětlil, že po přestěhování do prostor nového kampusu bude nezbytné zpeněžit 

stávající budovy a umořit část finančního závazku projektu Mephared 2, aby to však bylo 

možné, je třeba prohlásit tyto nemovitosti za přebytečné a nabídnout je přednostně 

Univerzitě Karlově a jejím součástem. Informace potvrdila i tajemnice fakulty Ing. Vlčková. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Jirkovský uvedl, že Ekonomickou komisí AS UK rezonuje skutečnost, že některými 

pražskými fakultami jsou pronajímány nemovitosti externím subjektům za nízké ceny. Proto 

je nyní nabízí součástem univerzity za tržní nájemné ve snaze situaci napravit. 

Ing. Vlčková sdělila, že při prodeji budov bude pochopitelně muset být zpracován znalecký 

posudek na stanovení ceny obvyklé. 

Do diskuze se dále zapojili doc. Roh, Ing. Vlčková a dr. Jirkovský. 

 

Mgr. Sedláček se dotázal, zda součástí nemovitostí, které budou prohlášeny za přebytečné 

a nabídnuty k prodeji, bude i sklad chemikálií. 

Ing. Vlčková odpověděla, že nebude. 

 

Doc. Červený se zeptal, zda v budovách prohlášených za přebytečné bude moci fakulta nadále 

po dobu stavby kampusu Mephared 2 zůstávat. 

Ing. Vlčková odpověděla, že přebytečnými se nemovitosti stanou v okamžiku stěhování. 

Tuto skutečnost potvrdil i Mgr. Matějka, který doplnil, že senát nyní uvedený záměr pouze 

projedná. 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 20-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK AS FaF UK v souvislosti s výstavbou nového Kampusu UK v Hradci Králové 

projednal záměr nabídnout vybrané nemovitosti ve správě FaF UK k dalšímu využití ostatním 

součástem Univerzity Karlovy, a vyjadřuje s ním souhlas. AS FaF UK projednal záměr 

rozhodnout o přebytečnosti vybraných nemovitostí svěřených do správy FaF UK v případě, že 

dojde k přestěhování do nového Kampusu UK v Hradci Králové, a vyjadřuje s ním souhlas. 



Jedná se o pozemky v katastrálním území Hradec Králové, obec Hradec Králové, vedené 

u Katastrálního úřadu pro Královéhradecký kraj, Katastrální pracoviště Hradec Králové, na 

listu vlastnictví 3094:  

• pozemek parc. č. 200/22, ostatní plocha; 

• pozemek parc. č. 200/24, ostatní plocha; 

• pozemek parc. č. st. 1587, zastavená plocha a nádvoří, jehož součástí je budova č.p. 

1203; 

• pozemek parc. č. 1697, zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí je budova bez č.p. 

nebo č.e.; 

• pozemek parc. č. st. 1943, zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí je budova bez 

č.p. nebo č.e. 

 

 

9.  RŮZNÉ 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký požádal o schválení zápisu z 9. zasedání AS konaného dne 

23. 10. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování a obdrželi jej 

s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 19-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 9. zasedání AS konaného dne 23. 10. 2024. 

 

Člen dílčí volební komise doc. Červený přednesl zprávu o výsledku elektronických voleb do 

Akademického senátu Univerzity Karlovy. Komise zasedala ve složení PharmDr. Petr Matouš, 

Ph.D., předseda, doc. PharmDr. Lukáš Červený, Ph.D., a Mgr. Enikő Šikorová. Volby probíhaly 

11. a 12. listopadu 2024 elektronicky a nově zvolenými senátory AS UK pro volební období 1. 

2. 2025 – 31. 1. 2028 byli zvoleni: 

• Z řad akademických pracovníků 

o PhDr. Zděnka Kudláčková, Ph.D., a PharmDr. Eduard Jirkovský, Ph.D. 

o náhradníkem se stává PharmDr. Ondřej Janďourek, Ph.D. 

• Z řad studentů 

o Martina Zajícová a Mgr. Patrik Sedláček 

o náhradníkem se stává Mgr. Iva Hrdinová 

Ke gratulaci zvoleným senátorům doc. Červeného se připojil jménem AS FaF UK i doc. Krátký. 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký následně připomněl, že je možné do 27. listopadu 2024 

připomínkovat vnitřní předpis Pravidla hospodaření Univerzity Karlovy a že lze očekávat dvě 

per rollam hlasování, a to o finální podobě návrhu Dodatku č. 4 ke Smlouvě o dílo uzavřené 

dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 

a Podmínky pro přijetí do bakalářského studijního programu Léčivé rostliny a nutraceutika pro 

akademický rok 2025/2026 akreditovaný v českém jazyce. 

 

Bc. Ptačin se dotázal, jak mohou být ke studiu v anglickém jazyce přijati zahraniční studenti, 

kteří mají problémy s komunikací v anglickém jazyce. 



Prof. Nachtigal odpověděl, že zahraniční uchazeči vykonávají přijímací zkoušky v anglickém 

jazyce a přijímáni jsou na základě stejného počtu bodů jako uchazeči v českém jazyce. 

Problémem je opravdu zejména ústní komunikace, ačkoli přípravu na výuku mají často 

perfektní. Právě proto byla pro studující v anglické formě studia povinně zařazena konverzace 

v anglickém jazyce namísto latiny. Do diskuze se dále zapojili Bc. Ptačin, dr. Hradiská 

Breiterová a prof. Nachtigal.  

Dr. Jirkovský se dotázal, zda by nebyl u zahraničních studentů zájem o jazykový program 

Ústavu odborné jazykové přípravy Univerzity Karlovy. 

Prof. Nachtigal odpověděl, že zájemcům o studium v Jižní Koreji a Íránu byl kurz anglického 

jazyka nabízen, ale bohužel bez odezvy, jelikož by znamenal několik měsíců studia navíc, 

a otázkou by byl i případný problém se získáním víza. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.  

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání 

senátu v 16:14 h. 
 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 8. 12. 2024. 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 10. zasedání konaném dne 20. listopadu 2024 

 

Usnesení 10-1: AS FaF UK schválil program 10. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 10-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 10-3: AS FaF UK věcně projednal návrh předloženého Dodatku č. 4 ke 

Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED 

– BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou a bere návrh na vědomí. 

Usnesení 10-4: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 10-5: AS FaF UK projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium 

v doktorských studijních programech na FaF UK a s uvedeným návrhem 

podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2025/2026 souhlasí. 

Usnesení 10-6: AS FaF UK se seznámil s předloženým návrhem na zrušení doktorských 

studijních programů Farmakologie a toxikologie / Pharmacology and 

Toxicology a Xenobiochemie a patobiochemie / Xenobiochemistry and 

Pathobiochemistry a s uvedeným návrhem na jejich zrušení souhlasí. 

Usnesení 10-7: AS FaF UK v souvislosti s výstavbou nového Kampusu UK v Hradci 

Králové projednal záměr nabídnout vybrané nemovitosti ve správě FaF 

UK k dalšímu využití ostatním součástem Univerzity Karlovy, a vyjadřuje 

s ním souhlas. AS FaF UK projednal záměr rozhodnout o přebytečnosti 

vybraných nemovitostí svěřených do správy FaF UK v případě, že dojde 

k přestěhování do nového Kampusu UK v Hradci Králové, a vyjadřuje 

s ním souhlas. Jedná se o pozemky v katastrálním území Hradec 

Králové, obec Hradec Králové, vedené u Katastrálního úřadu pro 

Královéhradecký kraj, Katastrální pracoviště Hradec Králové, na listu 

vlastnictví 3094:  

• pozemek parc. č. 200/22, ostatní plocha, 

• pozemek parc. č. 200/24, ostatní plocha, 

• pozemek parc. č. st. 1587, zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí 

je budova č.p. 1203, 

• pozemek parc. č. st. 1697, zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí 

je budova bez č.p. nebo č.e., 

• pozemek parc. č. st. 1943, zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí 

je budova bez č.p. nebo č.e. 

Usnesení 10-8: AS FaF UK schválil zápis z 9. zasedání AS konaného dne 23. 10. 2024. 

Usnesení 10-9: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.  

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 


